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Abstract (en)
A process is useful for rendering inert and/or immobilizing inorganic and/or organic environmentally harmful substances in aqueous dispersion,
suspensions, emulsions and/or solutions of waste materials. At least one inorganic binder, in particular based on portland cement clinker, clay
cement klinker and/or hydraulic lime, is added to the dispersion, suspension, emulsion and/or solution, possibly before, during or after a treatment to
precipitate and/or convert the heavy metals, sulphur compounds, other harmful substances and/or organic compounds in the dispersion, suspension,
emulsion and/or solution. A homogeneous mixture of the harmful material(s) and the binder(s) in the dispersion, suspension, emulsion and/or
solution is obtained, preferably by stirring. If necessary it undergoes gravity separation, after which its water content is reduced, preferably by
compressing it in a press.

Abstract (de)
Beschrieben wir ein Verfahren zur Inertisierung und/oder Immobilisierung von anorganischen und/oder organischen umweltrelevanten
Schadstoffen in wässrigen Abfallstoff-Dispersionen, -Suspensionen, -Emulsionen und/oder -Lösungen, daß dadurch gekennzeichnet ist, daß
man zu diesen, gegebenenfalls vor, mit oder nach einer Behandlung zur Fällung und/oder Umwandlung der in ihnen enthaltenen Schwermetalle,
Schwefelverbindungen, anderen Schadstoffen und/oder organischen Verbindungen mindestens ein anorganisches Bindemittel, insbesondere auf
der Basis von Portlandzementklinker, Tonerdezementklinker und/oder hydraulischem Kalk zusetzt und in der Dispersion, Suspension, Emulsion
und/oder Lösung, vorzugsweise durch Rühren, eine homogene Mischung des (der) Schadstoffe(s) mit dem (den) Bindemittel(n) herbeiführt und,
gegebenenfalls nach einer Schweretrennung, den Wassergehalt des erhaltenen homogenen Schadstoff/Bindemittel-Gemisches, vorzugsweise durch
Komprimieren in einer Presse, reduziert.
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